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Pan
Jarosław Duda 
Pełnomocnik Rządu
do Spraw Osób 
Niepełnosprawnych

Szanowny Panie Pełnomocniku,

W nawiązaniu do pisma z dnia 14 listopada 2014 r. (sygn. BON-V-5241-l-72-KS/14) w sprawie 

dotyczącej realizacji § 19 rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 12 kwietnia 2012 r. 

w sprawie Krajowych Ram Interoperacyjności, minimalnych wymagań dla rejestrów 

publicznych i wymiany informacji w postaci elektronicznej oraz minimalnych wymagań dla 

systemów teleinformatycznych (Dz. U. poz. 526), zwanego dalej „rozporządzeniem”, 

uprzejmie przekazuję odpowiedzi na pytania będące przedmiotem ww. pisma:

1. Czy Ministerstwo Administracji i Cyfryzacji posiada dane dotyczące liczby serwisów, które 

zgodnie z w/w rozporządzeniem powinny do połowy 2015 r. zostać dostosowane do 

standardów dostępności WCAG 2.0?

Ministerstwo Administracji i Cyfryzacji nie posiada przedmiotowych danych. Wskazać 

jednak należy, iż zobowiązanie w tym zakresie dotyczy wszystkich systemów 

teleinformatycznych podmiotów realizujących zadania publiczne funkcjonujące w dniu 

wejścia w życie ww. rozporządzenia na podstawie dotychczas obowiązujących przepisów. 
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2. Czy Ministerstwo Administracji i Cyfryzacji włączy się w proces autoryzacji polskiego 

tłumaczenia standardów dostępności WCAG 2.0, które wykonane zostało przez 

przedstawicieli organizacji zrzeszonych w Forum Dostępnej Cyberprzestrzeni?

Zakładając, iż jest to rekomendacja stworzona przez niezależną organizację (W3C), jak 

również mając na uwadze, że wytyczne te zostały przyjęte jako norma ISO/IEC 

40500:2012 to, podobnie jak w przypadku innych norm i wytycznych stworzonych przez 

tego typu organizacje, Ministerstwo Administracji i Cyfryzacji nie jest właściwe do 

autoryzacji polskiego tłumaczenia standardów dostępności WCAG 2.0.

Niemniej jednak, mając na uwadze wagę jaką nadano tłumaczeniu przygotowanemu 

staraniem Forum Dostępnej Cyberprzestrzeni, projekt tego tłumaczenia, który trafił do 

Ministerstwa Administracji i Cyfryzacji, został skierowany do oceny  działającej jako 

organ opiniodawczo-doradczy ministra właściwego do spraw informatyzacji  Rady 

Informatyzacji, której wynik został przekazany do ww. organizacji. 

3. Czy w Ministerstwie Administracji i Cyfryzacji przewidziane są prace nad zmianami 

prawnymi, których celem byłby wymóg dostosowania do wytycznych dostępności WCAG 

2.0 nie tylko serwisów internetowych, ale również oprogramowania, za pomocą którego 

treści zamieszczane są w Internecie (CMS)? Zapisy w/w rozporządzenia umożliwią dostęp 

do treści zamieszczanych w Intrenecie osobom z niepełnosprawnościami, natomiast 

uniemożliwią tym osobom pracę w urzędach, np. na stanowiskach administratorów 

serwisów ze względu na brak narzędzi służących do zamieszczania tych treści.

Już w trakcie prac nad projektem rozporządzenia w 2012 roku występowano z taką 

inicjatywą. Jednakże z uwagi na art. 18 ustawy z dnia 17 lutego 2005 r. o informatyzacji 

działalności podmiotów realizujących zadania publiczne, stanowiący delegację ustawową 

do wydania przedmiotowego rozporządzenia, w którym w pkt 1 lit. c wskazano, iż Rada 

Ministrów, na wniosek ministra właściwego do spraw informatyzacji, określi w drodze 

rozporządzenia minimalne wymagania dla systemów teleinformatycznych, mając na 

uwadze konieczność zapewnienia dostępu do zasobów informacji osobom 

niepełnosprawnym, nie mogła być ona uwzględniona. Propozycja przewidująca 
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konieczność zapewnienia nie tylko dostępu do zasobów, ale także możliwości tworzenia 

tychże zasobów i zarządzania nimi, wykraczałaby poza wskazane upoważnienie 

ustawowe, na co zwracano uwagę w uzasadnieniu do rozporządzenia. Niezbędne zmiany 

przepisów prawa w przedmiotowym zakresie wymagają przeprowadzenia stosownych 

analiz.

4. Czy w trakcie prac nad nową, zmodernizowaną platformą e-PUAP skorzystano 

z konsultacji ze środowiskami osób niepełnosprawnych w zakresie dostępności portalu dla 

osób o różnych formach i rodzajach niepełnosprawności?

Aktualnie w ramach projektu ePUAP2 realizowanego przez Ministerstwo Administracji 

i Cyfryzacji we współpracy z Centrum Projektów Informatycznych prowadzone są prace 

mające na celu podniesienie sprawności, wydajności i przyjazności platformy ePUAP dla 

użytkowników, co spowoduje, że system ten będzie lepiej niż dotychczas spełniał swoje 

zadania. Zrealizowane prace koncepcyjne i projektowe bazowały na badaniach 

preferencji obywateli w odniesieniu do załatwiania spraw urzędowych on-line, a także na 

eksperckich analizach użyteczności obecnego serwisu ePUAP i zebranych najlepszych 

praktykach realizacji systemów e-administracji na świecie. System ePUAP, jako system 

teleinformatyczny podmiotu realizującego zadania publiczne, służący między innymi do 

prezentacji zasobów informacji, będzie musiał zostać dostosowany również do wymagań 

wynikających z §19 rozporządzenia.

Z poważaniem,

Roman Dmowski
/podpisano elektronicznie/


